



中欧绿色氢能经济国际研讨会

Europe-China Workshop on Green Hydrogen Economy

2021 第四届进博会国际碳中和与绿色投资大会边会 A side event of 2021 4th CIIE International Carbon Neutrality and Green Investment Conference

2021 年 11 月 7 日

7 November 2021

15:00 - 18:00 (北京时间)

08:00 - 11:00 am (CET or Berlin time)

联合主办方 Co-organized by:

Agora 能源转型论坛 | Agora Energiewende

上海国际问题研究院 | Shanghai Institutes for International Studies (SIIS)

德国国际合作机构 | Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ) GmbH

中国投资协会能源投资专业委员会 | Energy Investment Professional Committee of the Investment Association of China (IAC)



会议地点: 上海华夏酒店 (上海市徐汇区漕宝路 38 号)

扫码观看会议直播, 或登录 <https://live.china5e.com/16896>

本次会议将提供中英同传

Simultaneous interpretation in English and Chinese available online

会议日程 Agenda

15:00 (北京时间) 开场致辞 (15 分钟)

08:00 (CET or Opening session (15 min)

Berlin Time)

主持人: 涂建军, Agora 能源转型论坛中国事务高级顾问

Moderator: Mr. Kevin TU, Senior Advisor China, Agora Energiewende

致辞嘉宾:

- 陈东晓, 上海国际问题研究院院长 (5 分钟)
- 傅维恩, 欧盟驻华代表团气候行动与能源参赞 (5 分钟)

Speakers

- Mr. CHEN Dongxiao, President of Shanghai Institutes for International Studies
- Mr. Octavian STAMATE, Counsellor for Climate Action and Energy, the EU Delegation to China

15:15 (北京时间) 主旨发言 (80 分钟)

08:15 (CET or Keynote speeches (80 min)

Berlin Time)

主持人: 于宏源, 上海国际问题研究院比较政治与公共政策所所长

Moderator: Dr. YU Hongyuan, Director, Institute for Comparative Politics and Public Policy, SIIS

发言题目与嘉宾:

- 如何在中国实现绿色氢能产业链的经济性 (20 分钟)
——毛宗强, 国际氢能协会副主席, 清华大学教授
- 绿氢在能源企业转型中的作用 (20 分钟)
——陈肇楠, 壳牌氢能事业部亚太区总经理
- 以气候金融和数字科技推动绿色氢能发展 (20 分钟)
——翟永平, 腾讯战略发展部高级顾问 (碳中和)、亚洲开发银行前首席能源专家
- 欧洲绿氢发展现状及对中国的启示 (20 分钟) (线上)
——Matthias Deutsch 博士, Agora 能源转型论坛氢能项目总监

Topics and speakers

- How to Foster the Economies of Scale for Green Hydrogen Supply Chain in China
By Prof. MAO Zongqiang, Vice Chairman of International Hydrogen Association and Professor of Tsinghua University
- The Role of Green Hydrogen in Corporate Energy Transition
By Mr. Tobias CHEN, Head of Asia-Pacific, Shell Hydrogen
- Promote the Development of Green Hydrogen with Climate Finance and Digital Technology
By Dr. ZHAI Yongping, Senior Advisor Carbon Neutrality at Tencent; Former Head of Energy Department at Asian Development Bank
- Status Quo of Green Hydrogen in Europe and Implications for China

By Dr. Matthias DEUTSCH, Programme Lead Hydrogen, Agora Energiewende (Via Zoom)

16:35 (北京时间) 茶歇 (15 分钟)

09:35 (CET or Berlin Time) Break (15 min)

16:50 (北京时间) 圆桌讨论：如何实现绿色氢能产业链的规模经济性？ (60 分钟)

09:50 (CET or Berlin Time) Panel Discussion: How to foster the economies of scale for green hydrogen supply chain? (60 min)

主持人：王立, Agora 能源转型论坛中国工业项目高级顾问

Moderator: Ms. Isadora WANG, Senior Advisor China Industry, Agora Energiewende

嘉宾：

1. Barbara Jinks 女士，国际可再生能源署绿色气体传送与使用项目官员（线上）
2. 张杰，中国投资协会能源投资专业委员会副会长兼秘书长
3. 陈济博士，RMI 落基山研究所北京代表处董事
4. 吴竺，中美绿色基金首席投资官
5. Kim Malin Lakeit 女士，德国能源署 DENA 氢能国际市场发展专家（线上）
6. 刘强，中国社会科学院数量经济与技术经济研究所能源室主任

Panellists

1. Ms. Barbara Jinks, Programme Officer, Green Gas Delivery and Use, International Renewable Energy Agency (IRENA) (Via Zoom)
2. Mr. ZHANG Jie, Secretary General of Energy Investment Professional Committee of IAC
3. Dr. CHEN Ji, Director, RMI Beijing Office
4. Dr. WU Zhu, Chief Investment Officer, China-US Green Fund
5. Ms. Kim Malin LAKEIT, Expert, International Market Development Hydrogen, German Energy Agency (DENA) (Via Zoom)
6. Dr. LIU Qiang, Director, Energy Division, Institute of Quantitative & Technical Economics, Chinese Academy of Social Sciences

17:50 (北京时间) 总结与展望 (10 分钟)

10:50 (CET or Berlin Time) Wrap up and outlook (10 min)

- 孙耀唯，中国投资协会能投委会会长
Mr. SUN Yaowei, Chairman, Energy Investment Committee of IAC
- Patrick GRAICHEN 博士，Agora 能源转型论坛总干事（线上）
Dr. Patrick Graichen, Executive Director, Agora Energiewende (via Zoom)